
 

 

Besvarelse af spørgsmål nr. S 1116, som Anne Baa-
strup (SF) har stillet til indenrigs- og sund-
hedsministeren den 27. november 2006 
 

Spørgsmål S 1116: 
"Hvad er ministerens kommentar til artiklen »Topfolk udsatte kræft-kontrol« 

i Ekstra Bladet den 25. november 2006, og hvorfor udsatte man evaluerin-

gen af kræftbehandlingen til 2007, når man ifølge Jes Søgård, Kjeld Møller 

Petersen og Arne Rolighed i Politiken samme dag altid har haft svært ved 

at leve op til ventetidsgarantien, og man i følge Jes Søgaard i DR den 26. 

november 2006 allerede havde regionaliseret behandlingen til seks syge-

huse i Danmark?" 

 

Svar: 
Jeg finder det ganske fornuftigt, at man har valgt at lægge den påtænkte 

rundspørge vedr. status for implementeringen af Kræftplan II på et tids-

punkt, når de nye regioner, som har det direkte ansvar for at realisere pla-

nens initiativer efter 1. januar 2007, er etableret. 

 

Sigtet med den planlagte rundspørge har ikke været at undersøge venteti-

derne, som i forvejen følges og offentliggøres løbende. 

 

Sigtet med rundspørget er at kortlægge status for den samlede kræftind-

sats – ikke kun strålebehandlingsområdet. Dir. Jes Søgaards kommentarer 

om, at behandlingen er placeret på de samme seks sygehuse før og efter 

kommunalreformen er derfor meningsløs. 

 

Jeg bemærker for god ordens skyld, at de to navngivne chefer fra mit mini-

sterium, som ifølge Ekstra Bladet har medvirket til kræftstyregruppens be-

slutning den 2. marts 2006 om at foreslå rundspørgen udsat, ifølge refera-

tet ikke deltog i det pågældende møde.  
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